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Devastující požár zničil 
plavecký bazén, 
město plánuje moderní náhradu

V sobotu 7. září v ranních hodinách vypukl požár střechy plaveckého bazénu,  
který se během několika hodin rozšířil a zcela zničil celou střešní konstrukci objektu. 
Na místě se během zásahu vystřídalo 150 profesionálních a dobrovolných hasičů, 
kteří požár dostali po dvanácti hodinách pod kontrolu, nicméně škody jsou enormní. 
Vedení města nyní intenzivně pracuje na plánech pro výstavbu nového bazénu.

Pavel Rožboud
ředitel Územního odboru 

Český Krumlov
Hasičský záchranný sbor 

Jihočeského kraje

Požár vyžadoval rozsáhlou 
koordinaci a  zásah hasičů, pře-
devším kvůli složité konstrukci 
střechy. Oheň se šířil střechou, 
která byla tvořena několika vrs-
tvami – plechem, dřevěným zá-
klopem s  asfaltovou lepenkou, 
vzduchovou mezerou, tepelnou 
izolací z  minerální vaty a  dře-
věným podbitím (s  parotěsnou 
fólií). Tato struktura, silná až 
40 cm, značně ztěžovala zásah. 
Když jsme dorazili na  místo, 
bylo nutné otevřít střechu, aby-
chom získali přístup k  ohnisku 
požáru. Postupně jsme muse-

li střechu otevírat i  na  dalších 
místech, protože oheň se rychle 
šířil skrytými částmi konstruk-
ce. Otevření střechy bylo velmi 
náročné a  vyžadovalo použití 
rozbrušovacích a  motorových 
pil. Navíc nad vodní plochou 
bazénu bylo obtížné manipulo-
vat s technikou, protože stavění 
žebříků v  tomto prostoru ne-
bylo prakticky možné. Zásadní 
výzvou byly také solární panely 
umístěné na  střeše. Nešlo o  fo-
tovoltaické panely, ale o systém 
naplněný médiem podobným 
nemrznoucí směsi, který ohří-
val vodu v bazénu. Snažili jsme 
se zabránit jejich poškození 
a propadnutí do bazénu během 
zásahu. Požár se rychle rozšířil 
nad částí střechy bazénu. Na-
ším hlavním cílem bylo zabránit 

dalšímu šíření ohně, zejména 
do  vstupní haly, bufetu a  nad 
malý bazén. Zabránili jsme také 
tomu, aby se požár dostal do ad-
ministrativní části, která je sa-
mostatná a má plochou střechu. 
Ochránili jsme i  technologické 
prostory pod bazénem, kde je 
uskladněn chlor a  další chemi-
kálie, které jsou velmi nebezpeč-
né. V  prvních hodinách zásahu 
se u hašení střídalo 110 hasičů, 
a  to z  důvodu častého střídání 
zasahujících – práce v  dýchací 
technice na  několika místech 
najednou a za vysokých teplot. 

Pro konečné rozebrání požá-
rem zasažené konstrukce stře-
chy musela být povolána těžká 
zásahová technika, pásové ry-
padlo ze záchranného útvaru 
HZS ČR.

Průběh z pohledu velitele hasičů

Nešťastná 
nehoda 

Alexandr Nogrády
starosta

Požár našeho plavec-
kého bazénu, jednoho 
z  nejnavštěvovanějších 
sportovišť ve  městě, 
představuje velkou ma-
teriální ztrátu. Víme, že 
nešlo o  úmyslný čin, ale 
o  nešťastnou, byť fatální 
událost. Naštěstí nedošlo 
k žádným zraněním.

Co se týče zaměstnan-
ců bazénu, postaráme se 
o  všech 15 pracovníků, 
kteří v něm působili. Zva-
žujeme různé možnosti 
jejich dočasného přeřa-
zení, například na  pro-
vozní pozice ve  školách 
a  školkách, kde dispo-
nujeme určitými kapaci-
tami. 

Děkuji všem občanům 
za  podporu a  trpělivost 
a  slibuji, že uděláme 
maximum pro obnovu 
tohoto důležitého spor-
toviště.

Vrácení peněz 
za permanentky

Peníze za  permanentky 
je možné si vyzvednout 
v  pracovní dny (po–
pá) v  čase 9–15 hodin 
na  adrese Chvalšinská 
111 v  budově sportovní 
haly v  1. patře (vpravo 
poslední dveře u  okna, 
u  Jany Janotové, tel. č. 
736 634 104).

Foto: HZS Jihočeského krajeU požáru zasahovalo 22 profesionálních a dobrovolných jednotek hasičů. 
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Zbyněk Toman
místostarosta

Jediným možným řešením 
je výstavba zcela nového objek-
tu. S  odborníkem na  výstavby 
a  provoz aquacenter a  bazénů 
Radkem Steinhaizlem jsme loni 
aktualizovali studii proveditel-
nosti, na  kterou navážeme při 
našich dalších krocích. 

Nový bazén bude sloužit nejen 
obyvatelům města, ale i návštěv-
níkům, protože Český Krumlov 
je turistickou destinací a  takto 
s tím musíme počítat i v novém 
projektu.  

Celkovou výši investice od-
hadujeme na  527 milionů ko-
run, přičemž budeme hledat 

prostředky z více zdrojů, včetně 
dotací od  Národní sportovní 
agentury. 

Harmonogram projektu po-
čítá s  tím, že architektonická 
studie bude zpracována ještě 
letos, následovat bude výběro-
vé řízení na  zhotovitele v  roce 
2025. Samotná výstavba by měla 
probíhat v letech 2026 až 2028, 
přičemž v roce 2028 by se mohlo 
nového zařízení otevřít. 

Na  konci září také proběhla 
návštěva likvidátora z  pojišťov-
ny, která má rozhodnout o  výši 
pojistného plnění. Přesné částky 
však zatím nemáme k dispozici. 
Nicméně před námi je teď demo-
lice zbývajících částí shořelého 
bazénu.

Daniel Mikeš
velitel zásahové jednotky
Sbor dobrovolných hasičů 

Český Krumlov

Pomohli jsme vytvořit další 
přístupovou cestu k  ohni a  už 
nás volali, že si máme nasadit 
dýchací přístroje a  střídat ko-
legy, kteří si potřebovali chvíli 
odpočinout. A  tak jsme, obklo-
peni hustým dýmem, i my začali 
strhávat oplechování střechy, 
prkna pod ním a  celou kon-
strukci jsme prolévali vodou. 
Během celého dne jsme pomá-
hali, aby zasahující hasiči měli 
k dispozici dostatek plných la-

hví do dýchacích přístrojů. Brzy 
začalo být jasné, že oheň se šíří 
dál a dál a k jeho zvládnutí bude 
třeba nesmírné množství vody. 
Dostali jsme tedy za úkol zřídit 
čerpací stanoviště. Vybrali jsme 
si lokalitu u  grafitového dolu, 
a  tam jsme v  následujících ho-
dinách naplnili desítky a  desít-
ky cisteren požárních jednotek 
ze  širokého okolí, jejichž příval 
v  těch nejvypjatějších chvílích 
neustával.

Po  21. hodině se ve  vysílač-
ce ozvala ta nejlepší zpráva, že 
oheň se podařilo lokalizovat, 
tedy že už se nešíří a  začínáme 
nad ním vítězit. 

Projektovat se bude i venkovní 
koupaliště, wellness a sauny 
nesmí chybět

Dalibor Uhlíř
místostarosta

Mezi zastupiteli panuje 
shoda, že součástí nového 
zařízení musí být nejen pla-
vecký bazén pro sportovní 
využití, ale i  relaxační část 
s  wellness centrem, včet-
ně saun. Inspiraci čerpáme 
z  obdobných projektů rea-
lizovaných v jiných českých 
městech. 

Současné trendy kladou 
důraz na  širokou nabídku 

aktivit pro rodiny s  dětmi, 
kvalitní wellness služby 
a  atraktivní vodní prvky. 
Moderní komplexy také za-
hrnují relaxační zóny a další 
služby jako masáže a  fit-
ness. To vše musí projekt 
reflektovat.  

Spolu s  projektem 
na  stavbu krytého bazé-
nu chceme řešit i venkovní 
koupaliště, které ve  městě 
citelně chybí a  je tak zcela 
na  místě oba projekty plá-
novat souběžně.

Neocenitelná pomoc 
dobrovolných hasičů

V plánu je výstavba 
zcela nového bazénu

Foto: HZS Jihočeského kraje

Hasiči museli používat dýchací přístroje. Tyto přístroje mají omezenou výdrž, takže 
bylo nutné zajistit časté střídání lidí, aby nedošlo k jejich přehřátí. 

K plaveckému bazénu jsme dorazili hned ráno, když oheň te-
prve nabíral na síle. Na místě bylo už několik dalších jedno-
tek, které měly plné ruce práce s rozebíráním střechy a ha-
šením plamenů v jejich útrobách. 

Martin Tomka
ředitel PRO–SPORT ČK

Na  bazénu jsem byl 30 let 
a  byl samozřejmě srdeční záleži-
tostí nejen pro mě, pro mé kolegy, 
ale i pro všechny, kteří sem pravi-
delně chodili. Jako sportovec tě-
lem i duší ale beru tuto ztrátu jako 

příležitost pro vybudování něčeho 
nového a lepšího. 

Kolektiv, který jsem léta bu-
doval, je pro mě klíčový. Proto se 
někteří z  kolegů přesunou na  ba-
zény ve  Frymburku a  Větřní, kde 
budou moci pokračovat v  jejich 
práci. S  bazénem na  Lipně jsme 
navíc domluveni, že plavecká škola 
bude od jara fungovat i tam. Je pro 
mě velmi důležité, aby kontinuita 
plavecké školy zůstala zachována, 
a  věřím, že se pak kolegové vrátí 
zpět do Českého Krumlova.

Nyní je důležité, abychom všich-
ni táhli za jeden provaz a šli za spo-
lečným cílem vybudovat nový ba-
zén.Foto: HZS Jihočeského kraje

Zkáza bazénu může být 
pro nás příležitostí

Foto: HZS Jihočeského krajeBazén se nebude opravovat. Čeká ho demolice. 
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POVODNĚ

Alexandr Nogrády
starosta

S  tím, že se řeka, 
říčky a  potoky v  na-
šem městě mohou při 
silných deštích rozlít 
ze svých koryt a stej-

ně tak voda ze svahů může způ-
sobit bleskovou povodeň, je prostě 
potřeba počítat. Je to přírodní ži-
vel, který je součástí života v Čes-
kém Krumlově. Za léta zkušeností 
povodňové komise je systém pro-
tipovodňových opatření propraco-
vaný, což se nám osvědčilo i teď. 

Jako starosta a  zároveň před-
seda povodňové komise jsem si 
na vlastní kůži zažil povodně dva-
krát – poprvé na  přelomu roku, 
kdy nás potrápila Vltava, a  nyní 
podruhé.

Tentokrát Povodí Vltavy regu-
lovalo hladinu řeky tak, aby ne-
došlo k jejímu rozlivu, přestože se 
několikrát dostala na třetí povod-
ňový stupeň. 

Potíže nám teď však způsobila 
říčka Polečnice, která se rozlila až 
ke  Chvalšinské silnici. Tato hlav-
ní komunikace musela být kvůli 
vodě na  vozovce uzavřena hned 
dvakrát na několik hodin. 

Hasiči zasahovali také při 
bleskové povodni, která zasáhla 
Vyšný, Nové Spolí a Krásné údolí 
po přívalovém dešti.

Přestože jsme se vyhnuli váž-
nějším škodám, tato situace nám 
opět připomněla, jak důležité je, 
abychom byli připraveni na  kri-
zové momenty. V  následujících 
týdnech budeme na  úřadě ana-
lyzovat průběh povodní, činnost 
povodňové komise, koordina-
ci zásahů, interní komunikaci 
i  způsob informování veřejnosti 
a  hledat další možnosti, jak vše 
vylepšovat.  

Závěrem chci velmi poděkovat 
všem, kteří se zapojili do  zajiš-
tění bezpečnosti města. Díky 
pracovníkům Služeb města, pro-
fesionálním i  dobrovolným hasi-
čům, strážníkům, zaměstnancům 
městského úřadu a také dobrovol-
níkům jsme situaci zvládli.  A sa-
mozřejmě děkuji i vám, občanům, 
za to, že jste dbali na všechna vy-
daná doporučení a situaci nepod-
ceňovali.

Zářijové povodně v Krumlově

Veřejná sbírka
na pomoc postiženým 

povodněmi
v Benešově nad Černou

na zvl. účet č.
131-3102710277/0100

zaležený u Komerční 
banky a. s.

Sbírka je otevřena 
do 31. 12. 2024.

Během povodní jsme 
informovali o  aktuálním 
stavu nejen na  webu 
města a  FB profilu, ale 
také jsme zasílali krizové 
SMS, e-maily a  zprávy 
do aplikace přes systém 
MUNIPOLIS. Ještě nejste 
zaregistrovaní pro odběr 
zpráv? Registrujte se 
na  ckrumlov.munipolis.
cz/registrace.

Hasičům s rozmisťováním pytlů pomáhali i vodní záchranáři.                    Foto: město ČK

Po přívalovém dešti odčerpávali hasiči vodu na dolním Plešivci.          Foto: město ČK

Z koryta se vylil i potok Hučnice. 
Foto: město ČK
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INVESTICE

V  prvním roce fungování 
nové koalice jsme se dů-
kladně seznámili se stavem 
budov základních a  mateř-
ských škol v  našem městě. 
Bohužel stav některých zaří-
zení není tak dobrý, jaký by-
chom si představovali. Proto 
jsme v  druhém roce zahájili 
mnoho opatření na  zlepšení 
infrastruktury.

Zbyněk Toman
místostarosta

V  minulosti byly realizovány 
některé projekty energetických 
úspor budov (zateplení a  fa-
sády), nicméně zejména stav, 
například vnitřních rozvodů, 
vybavení atd., není dobrý a  je 
potřeba zahájit přípravy na  je-
jich postupnou výměnu. 

Podařilo se získat finanční 
prostředky ze 48. výzvy IROP 
Vzdělávání (CLLD), kde se jed-
nalo o  podporu malých projek-
tů s  maximálními způsobilými 
náklady 2 miliony korun pro 
vybrané tři projekty základních 
škol.

Na  Základní škole Za  Nádra-
žím byla kompletně zmoderni-
zována odborná učebna cvičné 
kuchyňky s  celkovými náklady 
1  357  393,16 Kč, přičemž podíl 
dotace činil 1  126  840,44 Kč. 
O  letních prázdninách proběhla 
kompletní rekonstrukce včetně 
vymalování, výměny podlahové 
krytiny a elektroinstalace a byla 

pořízena nová kuchyňská vyba-
vení.

Na  Základní škole Plešivec 
byly zakoupeny nové počítače 
včetně příslušenství a  3D tis-
kárna s  robotickou rukou. Cel-
kové náklady projektu dosáhly 
1 097 242,20 Kč, přičemž dotace 
činila 1 042 380,09 Kč.

Na  Základní škole Linecká 
byla vybudována nová větší po-
čítačová učebna. V rámci realiza-
ce byla zavedena vzduchotech-
nika, vytvořeny nové rozvody 
elektrické instalace a  pořízeny 
nové PC sestavy a  interaktivní 
panel. Celkové náklady projektu 
činily 2  547  028,55 Kč s  dotací 
ve výši 1 900 000 Kč.

Kromě těchto projektů jsme 
se zaměřili na opravy a investice 
do  objektů, které nesnesly od-

kladu. Podařilo se nám realizo-
vat kompletní výměnu povrchů 
tělocvičen na  ZŠ Za  Nádražím 
a  ZŠ Plešivec, zabezpečit areá-
ly škol novými ploty a  branami 
a  provést další stavební opravy 
a nákupy vybavení.

Do konce roku plánujeme do-
končit opravy fasád na  MŠ Ple-
šivec I, zemní úpravy a  opravu 
terasy na MŠ Vyšehrad. Dále po-
kračujeme v  projektování oprav 
plášťů budov MŠ Za  Soudem 
a  MŠ Tavírna a  připravujeme 
projekty výměny vnitřních roz-
vodů některých budov.

Celkově bylo do  našich škol 
během letošního léta investo-
váno více než 15 milionů korun 
z rozpočtu a dotací. Tyto investi-
ce jsou našimi prioritami, proto-
že představují naši budoucnost.

Zbyněk Toman
místostarosta

Letos jsme navázali na  loň-
ský rok, kdy jsme zdvojná-
sobili výdaje na  opravy ko-
munikací a  chodníků. Roční 
částka se pohybuje okolo 20 
milionů korun.

Naším cílem je rekonstrukce 
alespoň jedné ucelené komuni-
kace na  území města, abychom 

se vyhnuli pouze „flekování” po-
vrchů.

Pokračovali jsme v druhé eta-
pě oprav chodníků na  sídlišti 
Plešivec a  zároveň jsme zahá-
jili rekonstrukci komunikace 
na  tomto sídlišti (I. etapa). 
I v dalších částech města se za-
měřujeme na  celistvé opravy 
poškozených povrchů, přičemž 
prioritou jsou páteřní cesty, 
které jsou nejdůležitější a klíčo-
vé pro dopravu.

Aktuálně dokončujeme vý-
stavbu velkého parkoviště v Še-
říkové ulici na  sídlišti Mír (cca  
10 mil. Kč) a  zároveň připravu-
jeme projektovou dokumentaci 
pro parkoviště na sídlišti Za Ná-
dražím (v  lokalitách Panelka 
a Železniční ulice) a na Plešivci.

V  tomto trendu chceme po-
kračovat i v následujících letech, 
protože věříme, že tyto základní 
investice prospívají všem obyva-
telům města.

jednání zastupitelstva

Jednání se koná ve 
čtvrtek 24. říj-
na  2024 od 
16.00 hodin v za- 
sedací místnos- 
ti Městského úřadu v  Čes-
kém Krumlově, Kaplická 439, 
3. patro. On-line přenos sle-
dujte na  webových stránkách  
zastupitelstvo.ckrumlov.cz.

Chodníky a komunikace 
jsou pro nás důležité

Rekonstrukce 
mostu Edvarda 
Beneše
Od  1. října začne komplet-
ní rekonstrukce mostu 
dr.  Edvarda Beneše, která 
potrvá více než šest měsíců. 
Termín realizace jsme zvolili 
s ohledem na turistickou se-
zónu i provoz na řece Vltavě. 
Zajištěn bude i  průplav bě-
hem vodáckého maratonu, 
který se koná 12. října.

Zbyněk Toman
místostarosta

Po  dobu opravy mostu bude 
doprava v  centru upravena do-
pravně-inženýrskými opatření-
mi. Vjezd do historického centra 
bude veden ulicí Latrán a jediný 
výjezd povede Horní ulicí z  ná-
městí Svornosti. Pro pěší bude 
poblíž rekonstruovaného mos-
tu postavena provizorní lávka, 
most bude uzavřen až po  jejím 
dokončení.

V době adventu a dalších kul-
turních akcí na náměstí Svornos-
ti budou stanovena dodatečná 
omezení vjezdů do historického 
centra, abychom zajistili bez-
pečnost obyvatel i  návštěvníků. 
O  těchto opatřeních budeme 
průběžně informovat během říj-
na a listopadu na webu města.

Čeká nás náročný úkol provést 
rekonstrukci mostu E. Beneše 
v  zimních měsících, nicméně 
jde o  nejlepší řešení s  ohledem 
na  turistický ruch i  každodenní 
život v centru.

Investice do škol a školek

Foto: město Český KrumlovNa ZŠ Za Nádražím mají žáci novou moderní kuchyňku. 
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MĚSTO   I   ÚŘAD

Jaroslava Španillerová
matrika

Vítáni budou občánci České-
ho Krumlova narození v  letech 

2022 až 2024. Chcete-li se slav-
nostního uvítání zúčastnit, 
zaregistrujte se nejpozději do   
11. 10. 2024 prostřednictvím 
on-line formuláře, který je do-
stupný na webu města. 

Noví občánci obdrží „Rodný 
list Jihočecha“ a  dar v  hodnotě  
5 tisíc korun, na kterém se podílí 
rovnou polovinou město Český 
Krumlov a Jihočeský kraj.

V  případě dotazů k  akci se 
obracejte na  matriku na  tel. 
380 766 322. 

Zdeněk Moravec
Odbor informatiky

To bývávaly časy, kdy se posí-
laly pozdravy poštou ve  formě 
pohlednice s leteckým snímkem 
Českého Krumlova na křídovém 
papíře. V  dnešní době to vyřeší 
jedno selfie na  mobilu se zám-
kem v  pozadí. Kompromisem 
může být „pohled“ z  webové 
kamery města. Když tetě pošle-
te kromě vašeho přání i  odkaz 
na  web www.ckrumlov.info/
webcam, tak tím sdílíte pohled 
ze střechy ZUŠ na  různá místa 
historického centra města. Ne-
jen vaše teta tak může být s vámi 
v  Krumlově 24 hodin denně,  
7 dní v týdnu.

Kameru Hikvision Network 
Speed Dome pořídil odbor infor-
matiky a obraz se přenáší on-line 
přes YouTube stream na turistic-
ký web ckrumlov.info. Kamera 
neukládá žádná data.

redakce

Další z  pravidelných se-
tkání s  obyvateli jednotlivých 
městských částí s  představite-
li města se uskuteční v  úterý  
15. října v 17.00 hodin v restau-
raci Na  Hrázi, Šumavská 597. 
Přijďte diskutovat s  vedením 
o tom, co vás v místě vašeho by-
dliště zajímá.

Na  webu jobs.ckrumlov.cz 
najdete přehled volných míst 
na  městském úřadě a  v  měst-
ských organizacích. Aktuálně 
hledáme referenta stavebního 
úřadu, informatika, referenta 
správy majetku, referenta agen-
dy přestupků v dopravě a admi-
nistrativního pracovníka na Od-
bor správní.

Milan Hodboď
předseda dozorčí rady 

Českokrumlovského 
rozvojového fondu

Fond nám byl vždy prezen-
tován jako něco, co nám ostat-
ní města závidí, a  to, co dokáží 
pracovníci fondu, by pracovníci 
městského úřadu nikdy nedoká-
zali. Zajímavé je, že nikde v  re-
publice nic takového nezaložili. 
Naskýtá se otázka proč? Všichni 
řádní hospodáři svůj majetek ve-
lebí a navyšují. U  fondu to bylo 
opačně. Necelá polovina objektů 
získaných bezplatným převo-
dem od města byla prodána, a to 
včetně již zrekonstruovaných. 

Další nepochopitelná věc je, 
že za tyto utržené peníze nejsou 
dodnes všechny objekty opra-
veny, což se snaží nové vedení 
fondu napravit. Bohužel, peníze 
neprovozováním těchto objektů 
již nikdo nenahradí. 

Naskýtá se další otázka. Jest-
liže fond neměl finanční pro-
středky na  opravu zbývajících 
nemovitostí, proč je nenabídl zá-
jemcům s možností opravit si je 

na své náklady s tím, že jim bude 
na  dohodnutou dobu odpuš-
těn nájem? Zajímavé je na  tom 
to, proč to u někoho šlo a  jinde 
ne? Uvedu přiklad. Nemovitost 
Na  Fortně, o  kterou měl zájem 
pan M. Páral, mu prodána ne-
byla, ale měl možnost si ji dlou-
hodobě pronajmout a na vlastní 
náklady opravit, což učinil. Proč 
tento způsob pronájmu nebyl 
uplatněn i  u  jiných nemovitostí 
místo jejich prodeje? Přitom si 
fond sám pronajal od  Židovské 
obce synagogu na  dobu třiceti 
let. Synagogu s využitím dotace 
a  peněz fondu (města) opravil 
a  pronajímá. Na  provoz syna-
gogy fond doplácí ročně cca 
200  000 Kč. Chápal bych tuto 
investici do cizího majetku v pří-
padě, že se investice vrátí. Bohu-
žel tomu tak není. 

Další nepochopitelná věc, kte-
rou by řádný hospodář neudě-
lal, je prodej pozemku U Trojice 
(bývalé zahradnictví) včetně při-
lehlých objektů. Bylo to v  době 
po  povodních v  roce 2002. 
V  té době za  pozemky a  budo-
vy zaplatil fond 8  500  000 Kč. 

Pozemek byl zasíťován včetně 
příjezdové komunikace. Je to 
lukrativní pozemek s  možností 
širšího využití. Výhodná koupě. 
Takovéto pozemky od  Vyššího 
Brodu až po Boršov nad Vltavou 
žádná obec neprodala, protože 
z  nich mají lukrativní nájmy. 
Světe, div se! O tom, že pozemek 
U  Trojice byl prodán, se nikde 
nepsalo. Zajímavé na tom je, že 
byl prodán soukromému subjek-
tu bez výběrového řízení nebo 
dražby za  cenu 5  500  000 Kč, 
tudíž se ztrátou 3  000  000 Kč.  
Nepochopitelné na  tom je to, 
že tento ztrátový prodej schvá-
lila rada města i  zastupitelstvo. 
Protikladem prodeje tohoto po-
zemku je naopak koupě louky 
na Chvalšinské silnici za gumár-
nou. Pozemek není zasíťován 
a  je bez příjezdové komunikace. 
Tento, o  něco menší pozemek 
než ten U  Trojice, fond koupil 
za 13 500 000 Kč od soukromé-
ho subjektu bez cenového odha-
du. Podle fondu to byla výhodná 
koupě. Ale to už posuďte sami. 

Věřím, že nové vedení fondu 
najde vhodný investiční záměr, 
kterým se investice do  tohoto 
pozemku brzy zúročí. To nejsou 
jediné kontroverzní záležitosti 
týkající se dřívějšího hospodaře-
ní fondu. Jelikož je délka článku 
limitována, nezbývá než pokra-
čovat opět někdy příště.

Vítání občánků v Prokyšově sále
Slavnostní akt vítání občán-
ků se uskuteční 1. listopa-
du 2024 v  Prokyšově sále 
na Prelatuře.

Projekt Podpora narozených dětí – Český Krumlov 
je podpořen z rozpočtu Jihočeského kraje částkou 

750 tis. Kč z celkového rozpočtu 1,5 mil. Kč.

Jak se hospodařilo v ČKRF
Vážení spoluobčané, slíbil jsem vám, že vás postupně budu 
informovat o  tom, jak se hospodařilo s  penězi města pro-
střednictvím ČKRF. Přestože zákon ukládá zastupitelům 
měst a obcí povinnost chovat se jako řádní hospodáři, po se-
známení se s věcmi týkajícími se hospodaření fondu si udě-
lejte svůj názor sami. 

Foto: Tomáš KasalVítání občánků se u nás ve městě koná dvakrát za rok. 

Hledáme nové 
kolegyně a kolegy

Setkání vedení 
města s občany 
Horní Brány

Ahoj teto, 
posílám pozdrav
z Krumlova
Představujeme 
elektronické služby města
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KNIHOVNA   I   AKCE

knihovna

Nepřehlédněte 
v knihovně!

Romana Linhartová
Městská knihovna 

v Českém Krumlově

Na  oslavu Dne stromů – 
20. října – se vysazují nové 
stromy. K  této příležitosti 
jsou zaměřeny i  nové kni-
hy v  upoutávce. Další no-
vinky lze najít v  katalogu 
knihovny www.knih-ck.cz. 
Přejeme příjemné chvilky 
při čtení.

Powers, Richard: 
Stromy znamenají svět
Román o  svobodě, nezá-
vislosti a  naději, oceněný 
Pulitzerovou cenou. Vizi-
onářský, sugestivní epos 
skrývá aktuální a  závažné 
poselství současnosti. 

Mytting, Lars: Šestnáct 
stromů na Sommě
Mnohovrstevný román 
o  pátrání po  rodinné mi-
nulosti na  pozadí dvou 
válečných konfliktů. Čtivý 
příběh, který nepostrádá 
tajemství a napětí.

Táborský, Adam: 
Terapie mezi stromy
Kniha přibližuje teoretické 
a praktické rozměry terapie 
v přírodě a zdůvodňuje pří-
nosy psychoterapie jak pro 
klienty, tak i pro psycholo-
gy a terapeuty.

Huikari, Olavi: 
Zázračné stromy
Odborná publikace se za-
jímavými fakty je výsled-
kem mnoha let vědeckého 
výzkumu o  životě stromů 
a  nabízí nové pohledy 
na podstatnou součást naší 
přírody.

Hrušková, Marie a  kol.: 
Život se stromy
Sbírka esejí zaměřená 
na stromy z různých pohle-
dů našich předních odbor-
níků. Mimo jiné se dočteme 
o  symbolice stromů, sta-
rých mýtech či historických 
událostech.

redakce

Výstava keramiky, plastik a ob-
razů Vladimíry, Stanislavy a Te-
rezy Konvalinkových pod ná-
zvem Böhmerwald je specifická 
v  tom, že vystavují tři autorky 
z  jedné rodiny. Babička, dcera 
a vnučka. Žijí v centru Krumlo-
va, mají společný ateliér a  po-
užívají stejný materiál, stejnou 
technologii, i  když výtvarným 
projevem se liší. Vladimíra pra-
cuje převážně na  hrnčířském 
kruhu a  podřizuje své nápady 
možnostem rotačního tvaru. 
Stanislava je sochařka a modelu-
je sochy a plastiky z hrubého ša-
motu. Sochy mohou krášlit ne-
jen interiéry, ale výborně se hodí 
i do zahrad a na terasy obytných 
domů. Plastiky a  obrazy Terezy 
Konvalinkové jsou plné snů, fan-
tazie a roztomilých nápadů oslo-

vujících širokou veřejnost. Udě-
lejte si výlet za obrazy, sochami, 
plastikami i  díly z  hrnčířského 
kruhu z českokrumlovského ate-
liéru. Výstava je totiž k  vidění 

v  městské galerii Kulturmodell 
v  německém Pasově. Výstava 
se koná pod záštitou starosty 
Alexandra Nográdyho a  trvá 
do 20. října. 

Výstava keramiky, plastik 
a obrazů s názvem Böhmerwald

redakce

Že jsou vtip, nadhled i um vy-
bruslit s humorem skoro z každé 
situace v případě Michala Horáka 
a jeho koncertů věcmi loženými, 
už docela dobře vědí v městech, 
městečkách i vískách, stejně jako 
třeba v  hradecké filharmonii. 
Teď však nastává čas už tak dost 
vysoko nastavenou laťku ještě 
o fous pozvednout. Větší prosto-
ry, více sdíleného veselí! Jůťůby 
i  živým hraním prověřené hity, 
ale také novinky i pár překvápek! 
A v neposlední řadě samozřejmě 
Michal s kapelou, pod jehož od-
borným dohledem studovaného 
pedagoga bude procvičování hla-
sivek, bránice i  křepčení jedna 
velká radost od první do posled-
ní noty. A dost možná ještě něja-
kou dobu poté…

Michal Horák 
& kapela

Na Michala Horáka 
s kapelou zajděte ve středu 

2. října od 19.30 hodin 
do Městského divadla. 

Vstupenky na www.divadlo.
ckrumlov.cz. 

Víla Šumavy od Terezy Konvalinkové
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HISTORIE

Zdena Mrázková
Petr Hudičák

Museum Fotoateliér Seidel

Vrchol nejvyšší hory, na  jejímž 
úpatí se rozkládá Český Krum-
lov, byl pro Josefa Seidela nejen 
turistickou výzvou, ale i  stálým 
impulsem pro fotografické za-
chycení vrcholu hory, unikátních 
výhledů shora i malebné krajiny 
Podkletí. 

Motiv Kleti patřil k nejprodá-
vanějším pohlednicím Seidelova 
vydavatelství. Ve  svém rodišti 
v  Lísce u  České Kamenice měl 
Josef Seidel podobných vrcholů 
hned několik, ve svém krumlov-
ském domově vedl k  výstupům 
na Kleť i své syny. Ti jako členové 
turistického hnutí Wandervogel 
(Tažní ptáci) nejprve jako malí 
využívali vrchol s  jeho okolními 
skalisky ke  hrám, později tam 
sami vedli výpravy nových členů 
za poznáním i turistickým výko-
nem. 

Atraktivní záběr rozhledny 
na  Kleti byl na  titulní straně 
Seidelova katalogu pohlednic, 
který sloužil zákazníkům pro 
výběr z  nabídky jeho vydava-
telství. V roce 1922 vydal Josef 
Seidel celkový pohled na  Alp-
ské panorama zachycený z Kle-
tě jako leporelo skládající se ze 
4 složených záběrů (v originále 

„Alpen-Aussicht vom Schönin-
ger 1 084 m“). Na mistrovském 
záběru se mu podařilo zachytit 
i  vzdálené vrcholky Alp, tyčící 
se za  Šumavou. Jednotlivé alp-
ské vrcholy jsou zde popsané 
názvem a  nadmořskou výškou. 
Toto rozkládací panorama bylo 
zákaznicky velmi oblíbené a vy-
šlo pak opakovaně ve více vydá-
ních v několika letech za sebou.

Stejně jako si dnes kladou 
turisté při namáhavém výstu-
pu na  vrchol Kleti otázku, zda 
uvidí majestátní Alpy, uvažoval 
i František Seidel. Při svých pra-
videlných výstupech z  Českého 
Krumlova chtěl dokázat svému 

otci, že bude jeho zdatným ná-
stupcem ve  vedení fotoateliéru 
i výborným fotografem jako on. 

Důkaz předal po  21. únoru 
1932, kdy vyvolal skleněnou 
desku s  úspěšným povedeným 
záběrem pohledu na  150 km 
vzdálené vrcholy Alp za výborné 
viditelnosti. Zprávu o  této udá-
losti i s fotografií přinesl časopis 
Waldheimat: „V  neděli 21. února 
umožnil mimořádně jasný výhled 
ze šumavských hor udělat tako-
vý snímek Alp, jakého v  obdobné 
kráse a  celistvosti snad ještě ni-
kdy předtím nebylo dosaženo. Pan 
fotograf Josef Seidel z  Krumlova 
nám dal k  dispozici výše uvedený 

snímek alpského panoramatu vi-
děného z  Kletě. Takovýto snímek 
mohl vzniknout teprve po dlouhých 
letech čekání. Horské pásmo vzdá-
lené 150 km s vrcholem Dachsteinu 
se vypíná na  horizontu tak jasně 
a ostře, jak už se ho z Kleti vbrzku 
znovu uvidět nepodaří.“ Franti-
šek Seidel v  té době ještě nebyl 
vedoucím fotoateliéru, a tak byl 
snímek podle tradice připsán 
otci.

Seidelovi si výstupy na  Kleť 
vychutnávali, brali s sebou i své 
příbuzné a přátele, o čemž svědčí 
mnohé soukromé záběry dodnes 
uchované v archivu. Tradici pra-
videlných výstupů na  Kleť udr-
žovali i zaměstnanci firmy, kteří 
několikrát v roce na vrchol „mu-
seli“ také. Nám dnes již nezbý-
vá, než se historickými snímky 
potěšit a  zároveň se inspirovat 
k vlastním turistickým výkonům 
v  jubilejním „kleťském“ roce 
2025!

Kleť a Podkletí na snímcích v kalendáři
V roce 2025 navštívíme spolu s Josefem a Františkem Seidelem nejen samotný vrchol Kleti, 
ale i  její okolí. Kalendář z dílny Musea Fotoateliér Seidel na rok 2025 se podívá na vrchol 
Kleti s Josefovou věží a Terezinou chatou, otec a syn Seidelovi však objektiv svého fotoapa-
rátu mnohdy otočili i do širého kraje pod horou. Kleť se svou charakteristickou rozhlednou 
je patrná z mnoha míst po okolí a pohledy do těch nejkrásnějších se můžete těšit v průběhu 
celého příštího roku.

ZASTAVTE SE V MINULOSTI
MUSEUM FOTOATELIÉR SEIDEL
Kleť a  k raj ina Podklet í

2025

Kalendář na rok 2025 
bude pokřtěn hned 2x:

v neděli 13. 10. 2024 
v 9.30 a ve 14.00 hodin 
pod rozhlednou. Sraz 

účastníků v rámci 
komentovaného výstupu 

na Kleť v 11.00 hodin 
na parkovišti u Nového 

Dvora u modré turistické 
značky. Trasa: Modrý 
obraz, rozcestí Nad 

Výhledem (Čtyřmezí) 
na Kleť, přepokládaný čas 
dobytí vrcholu 14.00 hod. 
Více informací, rezervace 

míst: www.seidel.cz, 
info@seidel.cz, 

+420 736 503 871.

Foto: František Seidel, před rokem 1928
Josef Seidel se svým učněm Franzem Wagnerem na Josefově rozhledně na Kleti. 

Josef Seidel s neznámou slečnou na známé hoře. Foto: František Seidel, před rokem 1935 Titulní strana: Zimní pohled na Josefovu věž na vrcholu Kleti. Foto: Josef Seidel, asi 1930
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PARTNERSTVÍ   I   ÚSPĚCH   I   AKCE

redakce

Slovenské město Trenčín se 
stalo dalším partnerským měs-
tem Českého Krumlova. Připo-
jilo se tak na  seznam k  Slovenj 
Gradci či Vöcklabrucku, s nimiž 
máme smlouvu o  partnerství 
od roku 1997, a také k Hauzen-
bergu, s nímž jsme partnery do-
konce již od roku 1991.

Český Krumlov uzavřel s Tren-
čínem smlouvu o partnerství 11. 
září 2024. Obě historická města 
spojuje nejen slovanské dědic-
tví, ale i bohatá kulturní historie 
a přátelské vztahy mezi obyvate-
li. Máme hodně společného a zá-
roveň se máme čím inspirovat.
Trenčín bude v roce 2026 Evrop-

ským městem kultury, jihočes-
ké České Budějovice pak v  roce 
2028. Český Krumlov se plánuje 
intenzivně zapojit do těchto kul-
turních aktivit. V  roce 2026 by 
se mělo naše město výrazně pre-
zentovat na Slovensku. Měly by 
zde vystoupit českokrumlovské 
soubory, jako například pěvecký 
soubor Perchta, který v  Trenčí-
ně sklízí pozitivní ohlasy, nebo 
dětský a  mládežnický soubor 
ZUŠ Medvíďata. Dále se uvažuje 
o  zapojení Musea Fotoateliéru 
Seidel při slavnostním zahájení 
a  také o účasti dalších místních 
kulturních institucí. Toto part-
nerství přináší příležitosti nejen 
v kulturní oblasti, ale i pro další 
spolupráci mezi oběma městy.

Božena Košnerová
koordinátorka výzvy 

Žena Českokrumlovska 

Veřejnost v  27 nominacích 
navrhla 16 svých favoritek 
na tento titul, z nich porota na-
konec po nelehkém rozhodování 
vybrala Krumlovačku Olgu Von-
drákovou. Olga Vondráková je 
výjimečná žena, vědkyně, která 
se věnuje popularizaci a  kulti-
vaci vědecko-uměleckého směru 
ve  šperkařství, který i  sama za-

ložila. Je autorkou první knihy 
o  galvanoplastice v  České re-
publice. Český Krumlov se díky 
ní stal kolébkou této metody. 
Vychovala přes 500 specialistů. 
Přijíždí za ní zájemci z celé Evro-
py vyučit se tomuto unikátnímu 
umění. Její charitativní projekty 
„České srdce“ a  „Český šperk“ 
jsou přínosem nejen regionu. 
Paní Olga se angažuje i v občan-
ské sféře, pomáhá jako dobrovol-
nice s integrací cizinců v Českém 
Krumlově.

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA.
Rezervace a prodej vstupenek v Infocentru Český Krumlov nebo na www.festivalvinack.cz 

4. 10. – 23. 11. 2024

12. ročník  Slavnostní zahájení Festivalu vína Český Krumlov
Pátek 4. 10. 2024, 17:00, Vyhlídka 5. nádvoří Zámku Český Krumlov
 Příjezd sv. Martina a otevření Svatomartinského vína
Pondělí 11. 11. 2024, 11:11, náměstí Svornosti
 Svatomartinské víno a menu
Pondělí 11. 11. 2024 – neděle 17. 11. 2024
 Zámecká slavnost vína
Sobota 23. 11. 2024, 14:00–24:00, Zámecká jízdárna
 Víno & Gastronomie
Atraktivní festivalová nabídka 20 degustačních večerů v partnerských restauracích.

Oficiální degustační sklenice Oficiální sýry festivalu

Pořadatelé: Za podpory: Generální partneři: Hlavní partneři:

ýry

ýry

ýry

ýry

ýry

ýry

ýry ýry
ýry

ýry

ýry

ýry

ýry

Soutěžte o 2 × 2 vstupenky na Wine Tour – netradiční komentovanou procházku po obnovených viničkách s ochutnávkou 
vín. Programem bude provázet zkušený místní průvodce, který vás zavede na místní viničky a seznámí s historií zahrad a par-
ků v Českém Krumlově.  Na adresu noviny@ckrumlov.cz nám napište, kolikátý ročník Festivalu vína Český Krumlov se letos 
koná, odpovědi zasílejte do 3. října 2024. Losujeme dva výherce.

Spolupráce s Trenčínem
prospěje kultuře, cestovnímu ruchu
i vzdělávání

Starosta Alexandr Nogrády s primátorem Trenčína Richardem Rybníčkem. 
Foto: město Trenčín

Ženou Českokrumlovska 
je Olga Vondráková
Zámecká jízdárna v  září hostila galavečer módních přehlí-
dek MODA Fashion day[s], při kterém byla vyhlášena vítězka 
VI. ročníku Žena Českokrumlovska.

Zleva finalistka Jaroslava Dominová (herečka, cestovatelka, výtvarnice, kulturní 
a občanská hybatelka, majitelka obchůdku s neotřelou módou v Soukenické ulici), 
vítězka Olga Vondráková a finalistka Dana Grillová (bývalá učitelka biologie a che-
mie, zakladatelka Seniorského klubu ve Velešíně).        Foto: Petr Kala – Pýtýho Albíčko
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INZERCE

Proč si vy
brat naši smečku?

Rozumíme tomu, že učení a vzdělávání je vedlejším

produktem běžného života
. Proto po

dporujeme přirozen
ou

zvídavost a kr
itické myšlení. Rozvíjím

e v dětech kom
petence

k dovednostem v základních oblaste
ch života.

ZÁPIS do nové dětské skupiny V Č. KRUMLOVĚ 
v Krumlovském Vltavínu!

Zápis do nově vzniklé skupiny v Českém Krumlově!
Nástup od ledna 2025. Zápis již nyní!

Dětská skupinaStřapatá smečka
Pro děti od 2 do 6 let

TEL.: +420 601 364 147           E- MAIL:  strapatasmecka@gmail.com                  www.strapatasmecka.cz

RESPEKT
INDIVIDUÁLNÍ PŘÍSTUP
POCHOPENÍ, EMPATICKÝ PŘÍSTUP
SPOLUPRÁCE S RODIČOVSKOU VEŘEJNOSTÍ
PŘIROZENÝ VÝVOJ
ODBORNĚ ZPŮSOBILÍ ZAMĚSTNANCI
PŘIROZENÉ PROSTŘEDÍ K PÉČI O DĚTI

                            
 možnost plné i částečné docházky

 přijímáme i děti 2–3 roky
 malý kolektiv, laskavé rodinné prostředí
 respektující přístup a komunikace
 prvky Montessori pedagogiky

 exkurze, výpravy, poznávání přírody
 možnost odpoledního hlídání po–pá 12/13–16

 možnost pronájmu prostor pro narozeninové oslavy

Vyšník je dětská skupina s fungováním 
jako školka rodinného typu s prvky  

Montessori pro 12–15 dětí v prostředí  
Vyšenských kopců v Českém Krumlově. 

Je místem, kde mohou děti rozvíjet 
svůj potenciál.

přijímá nové děti 
v průběhu celého roku!

DS

Kontakt: 
Daniela, tel. 736 246 579 

vysnikdsfazolka@gmail.com
www.vysnik.cz 

FB: DS Vysnik

   
    

    
   

www.lipno.info

Revoluce 
v lyžování na Lipně 
Historicky nejlevnější celosezónní skipas. 
Nebude sníh? Vrátíme vám peníze!

Platí do 31. 10.

15 990 Kč

6 890 Kč
+ dítě za 

500 Kč

00524.0 inzerce Cesky Krumlov (sezonka rodina) 91,5x128,5_v01.indd   100524.0 inzerce Cesky Krumlov (sezonka rodina) 91,5x128,5_v01.indd   1 19.09.2024   11:4419.09.2024   11:44
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ŽIVOT VE MĚSTĚ

Tiráž
Noviny města Český Krumlov. Periodický 
tisk územního samosprávného celku. Evi-
denční číslo MK ČR E 14614. Noviny jsou 
zdarma vydávány a distribuovány ve městě 
Český Krumlov. Vychází měsíčně s výjimkou 
srpna.  
Vydavatel: město Český Krumlov, náměs-

tí Svornosti 1, 381 01 Český Krumlov, IČ 
245836. Vydavatel se nemusí ztotožňovat s 
obsahem článků externích autorů. V Novi-
nách města Český Krumlov nejsou uvedeny 
akademické tituly.   
Říjnové číslo vyšlo 28. září 2024. Příští vydání 
2. listopadu 2024 s uzávěrkou 18. října 2024. 
Šéfredaktorka: Petra Nestávalová, telefon 

380 766 121, e-mail: noviny@ckrumlov.cz. 
Redakční rada: Roman Kurz, Martin Nechví-
le, Pavla Páralová, Hanička Pelzová, Ilona 
Šulistová. Grafická příprava: RUDI, a.s.  
Přispěli: Milan Hodboď, Petr Hudičák, Bože-
na Košnerová, Aleš Labík, Romana Linhar-
tová, Daniel Mikeš, Zdeněk Moravec, Zdena 
Mrázková, Alexandr Nogrády, Tomáš Palou-

da, Pavel Rožboud, Jaroslava Španillerová, 
Zbyněk Toman, Martin Tomka, Dalibor Uhlíř. 
Foto: město Český Krumlov, archiv Musea 
Fotoateliéru Seidel, ateliér Konvalinkových, 
HZS Jihočeského kraje, Ladislav Holeček, 
Petr Kala - Pýtýho Albíčko, Tomáš Kasal, 
město Trenčín, Lubor Mrázek, Ladislav Pou-
zar.

S láskou ke knihám 
a oddaností čtenářům 

Helena Jelínková strávila neuvě-
řitelných 45 let v naší knihovně. 
Tato inspirativní dáma prošla 
téměř všemi odděleními – za-
čínala v  oddělení pro dospělé, 
pokračovala v  metodickém od-
dělení a nakonec našla své místo 
v dětském oddělení, kde se plně 
realizovala. 

„Práce v  knihovně mě vždy ba-
vila, zejména vymýšlení programů 
pro děti, rodiny a školy. Například 
naše výtvarná soutěž letos oslaví 
už 21. ročník. Ráda jsem orga-
nizovala také akce jako je cesta 
prvňáků do  knihovny a  jejich pa-
sování na čtenáře, a mnoho dalších 
aktivit, které mi přinášely radost,“ 
vzpomíná paní Jelínková.

Děkujeme paní Jelínkové 
za její neocenitelnou práci a pře-
jeme jí klid a pohodu v penzi.

 
Starosta ocenil poctivou
práci školních kuchařek

Zájem o kvalitní lokální potravi-
ny během posledních let strmě 
roste, a  to nejen v  domácnos-

tech, ale například i ve školních 
jídelnách či domovech pro seni-
ory. Veronika Hajerová, vedoucí 
školní jídelny ZŠ Kaplická, ško-
lákům nabízí jídla z  čerstvých 
a regionálních produktů, a právě 
za to získala na letošním ročníku 
Země Živitelky ocenění od  Re-
gionální agrární komory a Jiho-
českého kraje

Na mé práci mě nejvíce těší 
mezilidské vztahy

Eva Tomšovská ve  školství pra-
cuje čtyři desítky let, funkci ře-
ditelky Mateřské školy Plešivec 
nyní předala své nástupkyni Pet-
ře Němcové, ale s dětmi a kolegy 
se jen tak loučit nebude, bude tu 
totiž nadále působit jako učitel-
ka.

„Na  mé práci mě nejvíce těší 
mezilidské vztahy. Jistě i  obecně 
platí, že když je na pracovišti dobrá 
atmosféra a funguje domluva mezi 
lidmi, tak se tam dobře pracuje. 
A já jsem vděčná, že v naší mateř-
ské školce panují výborné mezilid-
ské vztahy, a to se odráží i na práci 
s dětmi,“ zhodnotila více než de-
setileté období ve funkci ředitel-
ky Eva Tomšovská, 

Dětský den přilákal 
stovky děti

Město Český Krumlov ve  spo-
lupráci s  desítkami dobrovolní-
ků uspořádalo letos dětský den 

v netradičním termínu – na kon-
ci srpna. Krásné počasí a pestrý 
program přivedl do parku stovky 
dětí. Všem zapojeným organi-
zacím, společnostem i  jednot-
livcům děkujeme za  spolupráci 
a těšíme se opět za rok!

Netradiční exkurze 
a přednášky provedly 
zájemce městem

Již tradičně se Český Krumlov 
první zářijový víkend připojil 
k  celostátní akci Dny Evropské-
ho dědictví. Letos jste se v rámci 
programu mohli vydat na  sta-
vebně-historickou exkurzi s  Ji-
řím Blochem, odhalující stropní 
konstrukce, nebo se vypravit 
Po  stopách českokrumlovských 
bran a  opevnění s  Martinem 
Jakabem či si prohlédnout sály 
Prelatury včetně Prokyšova 
a  Gotického sálu s  Martinem 
Nechvílem.

Druhé grafické sympozium
2024 na Anežce

Letošní sympozium proběh-
lo tradičně za  účasti pedagogů 
ze spřátelených škol a  odborné 
veřejnosti. SUPŠ Anežky České 
tak navštívili kolegové ze škol 
Hellichova, Hollarova, nechybě-
li učitelé ze Školy umeleckého 
priemyslu Svidník. Letos opět 
společně hledali limity litogra-
fie a dalších uměleckých technik 
netradičně nejen v  grafických 
ateliérech na  Anežce, ale také 

nově ve  spolupráci s  kulturním 
centrem Port 1560.

Kroužkobraní

Začátkem září se v  městském 
parku uskutečnil již pátý ročník 
Krumlovského kroužkobraní. 
U  mikrofonu a  na  připravené 
ploše prezentovali zástupci růz-
ných klubů a kroužků své aktivi-
ty, které nabízí dětem i rodičům 
v  rámci sportovních a  volno-
časových programů v  Českém 
Krumlově. Pro děti byly na  jed-
notlivých stanovištích připra-
veny úkoly, za  jejichž splnění je 
čekaly drobné dárky. Akce tak 
nebyla jen přehlídkou místních 
klubů, ale i  příležitostí pro děti 
vyzkoušet si různé sporty a  ak-
tivity.

Letem krumlovským světem
Lidé, život a dění ve městě ve foto střípcích
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SPORT

Finálový podnik seriálu me-
zinárodního mistrovství ČR 
„TRRS OPEN MČR v  trialu“ 
se pojede poprvé v  historii 
v Českém Krumlově. 

Aleš Labík
Trial AČR

V sobotu 19. října se do Krum-
lova sjede kompletní česká tria-
lová špička a  těšit se můžete 
také na jezdce ze zahraničí. Mezi 
největší hvězdy bude patřit úřa-
dující mistr České republiky, 
jezdec mistrovství Španělska 
a  mistrovství světa v  kategorii 
TR2, David Fabián. Další hvěz-
dou bude bezesporu novopečená 
mistryně Evropy v kategorii Wo-
men European Championship 
a  celkově pátá na  světě v  kate-
gorii TrialGP Women, Denisa 
Pecháčková. 

Na  startu se sjede přibližně 
70 jezdců rozdělených do  něko-
lika kategorií podle výkonnos-
ti a  věku. Start prvního jezdce 

bude v sobotu i v neděli v 10.00 
hodin. Startuje se v  minuto-
vých intervalech od  nejnižších 
kategorií až po  absolutní elitu. 
Soutěžní okruh bude situován 
v  areálu bývalého lomu Vyšný, 
který svým charakterem nabízí 
skvělé podmínky pro uspořádání 
kvalitní trialové soutěže a  sou-
časně nabízí divákům možnost 
pohodlného sledování mnohdy 

až neuvěřitelných výkonů tria-
lových jezdců. V areálu bude roz-
místěno 12 kontrolních úseků, 
které každý jezdec musí absol-
vovat dvakrát v  celkovém časo-
vém limitu 5,5 hodiny. V neděli 
20. října se na  stejném okruhu 
pojede vše znova, tentokrát 
však jezdci budou tvořit týmy 
a soutěžit v rámci mezinárodní-
ho mistrovství družstev. Trial je 

specifická disciplína motocyklo-
vého sportu, která se zaměřuje 
na  dovednosti jezdce při překo-
návání překážek na  trati. Jezd-
ci musí na  motocyklech projet 
určenou trať, která je často tvo-
řena přírodními nebo uměle 
vytvořenými překážkami, jako 
jsou kameny, kořeny stromů, 
skály, potoky, prudké stoupání, 
sestupy a další technicky nároč-
né prvky. Motocykly používané 
v trialu jsou speciálně pro tento 
účel vyrobené. Jsou velmi lehké, 
obratné, mají dostatečný výkon 
pro překonávání překážek, ne-
mají sedadla a používají specific-
ké pneumatiky pro lepší trakci.

Trial je také výjimečný tím, 
že divák je v  těsném kontaktu 
s  jezdci. U  jednotlivých úseků 
tak vzniká jedinečná atmosféra, 
diváci spontánně reagují, aplau-
dují a povzbuzují. Přijďte si také 
zažít tuto atmosféru na posled-
ní trialové soutěži v  roce 2024 
v  Českém Krumlově. Vstupné 
zdarma.

Tomáš Palouda 
Krumlovský vodácký 

maraton

V  pestré nabídce aktivit, 
spjatých s  Českým Krumlovem, 
jsou i významná sportovní klání. 
Jedním z nich je bezesporu nej-
navštěvovanější říční maraton 
v  České republice, který každo-
ročně přiláká do  města a  jeho 
okolí stovky milovníků vodácké-
ho sportu, od ryzích amatérů až 
po profesionály.

12. října budou na  Vltavě 
soupeřit vodáci na  kajacích, ká-
noích, ale i  raftech, pramicích 
a paddleboardech. Mezi soutěží-
cími uvidíte například olympio-
niky Anežku Paloudovou a Jose-
fa Dostála. 

Bohatý doprovodný program 
je připraven pro celou rodinu 
včetně těch nejmenších.

Program:
	11.00: hromadný start Vyš-

ší Brod (kategorie KAJAKY 
a  KANOE, povinný přeběh 
v kempu na Pískárně)

	11.05 hodin: hromadný start 
Rožmberk nad Vltavou (kate-
gorie RAFTY, PRAMICE, SUP 

a LODĚ C5 – C9, povinný pře-
běh v kempu na Pískárně)

	13.00 hodin: hromadný start 
žákovské kategorie v  kempu 
na Pískárně
Cíl pro všechny kategorie: 

Český Krumlov na  úrovni Pivo-
varské zahrady

redakce

Po  celý říjen se můžete regist-
rovat na  tradiční běžecké klání 
Krumlovská 11 – podpoříte tak 
nejen své zdraví, ale také služ-
bu osobní asistence pomáhající 
v  regionu seniorům a  handi-
capovaným, protože právě jim 
bude věnován výtěžek ze star-
tovného. Dobročinný běh se 
uskuteční v  neděli 10. listopa-
du. Registrace a  více informací 
na www.krumlovska11.cz.

Sportovní události, kalendář sportovních akcí, přehled klubů, kroužků a sportovišť najdete na webu sport.ckrumlov.cz. 

Mistrovství v trialu poprvé v Krumlově

Foto: Ladislav Holeček

22. ročník Krumlovského 
vodáckého maratonu

Foto: Ladislav Pouzar

Svatomartinský 
dobročinný běh

Loňského ročníku vodáckého maratonu se zúčastnil i prezident ČR Petr Pavel se 
svým týmem. 

Trial se zaměřuje na dovednosti jezdce při překonávání překážek, často  
v technicky náročném terénu. Hlavním cílem není rychlost, ale přesnost a kontrola.

Foto: Lubor Mrázek


